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§ 7 
Remissvar - Ändring av presidierna i 
stadsdelsnämnderna och revidering av Stockholms stads 
regler om arvoden m.m  
BRO 2022/472 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till stadsdelen remitterat förslag om 
ändringar i stadens reglemente med allmänna bestämmelse för 
Stockholms nämnder och i reglerna för arvoden för kommunala 
förtroendeuppdrag. Syftet är att utöka presidiet i nämnderna genom 
att inrätta en 2:e vice ordförande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) 
och Svante Thorell (MP) föreslår (se beslutet). 
  
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Johan 
Duvdal (C) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 
  
1. Att presidiets nuvarande utformning med en ordförande och en 
vice ordförande ska kvarstå. 
 
2. Att därutöver överlämna nedanstående synpunkter som 
stadsdelsnämndens svar på remissen 
  
Remissen utgår ifrån ett uppdrag som vänsterstyret lagt fram i 
stadens budget för 2023. Det råder dock stora oklarheter kring vad 
syftet är med att utöka stadsdelsnämndernas presidier med en andre 
vice ordförande. Om detta står inget att läsa sig till i vare sig 
budgetförslaget eller i bilagorna till remissen. Det är samtidigt 
förvånande att vänsterstyret inte har förankrat den föreslagna 
utökningen med oppositionen, i frågor av denna karaktär brukar det 
historiskt sett vara kutym att förankra brett. Då syftet inte anges kan 
man bara spekulera i att det är för att ge extra arvodering till 
politiska företrädare i vänsterstyret i syfte att hålla samman en 
annars splittrad majoritet. 
  
Det för oss in på den ekonomiska aspekten av förslaget i remissen. 
Arvode till andre vice ordförande föreslås utgå med motsvarande 
belopp som till förste vice ordförande. Det innebär att det, för 
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stadsdelsnämnderna sammantaget, skulle uppgå till drygt en miljon 
kronor per år, inklusive skatter och avgifter skulle det dock handla 
om mer än så. Därmed är det än mer relevant, inte minst för 
stockholmarna, att få reda på vad syftet egentligen är. Det behöver 
självklart framgå tydligt på vilket sätt stockholmarna skulle gagnas 
av ett utökat nämndpresidium, exempelvis på vilket sätt kvaliteten i 
nämndens verksamheter skulle öka. Men om detta står alltså inget 
alls, i vare sig budget 2023 eller i remissen, något man med rätta 
kan kalla för ett demokratiproblem. 
 
3) Findel Madison (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
följande: 
 
1. Bromma stadsdelsnämnd överlämnar Sverigedemokraternas 
förslag till kommunstyrelsen som svar på remissen av förslag till 
ändring av presidierna i stadsdelsnämnderna och revidering av 
Stockholms stads regler om arvoden med mera för kommunala 
förtroendeuppdrag, samt att därutöver anföra följande: 
 
Från och med den 1 mars 2023 föreslås stadsdelsnämndernas 
presidium utökas med en ytterligare andre vice ordförande. Vi 
ställer oss negativa till att införa en ny presidiepost. Om 
stadsdelsnämndernas presidium utökas, och att det samtidigt inrättas 
ytterligare arvode för ordförande och vice ordförande i de sociala 
delegationerna, kommer det innebära ökade kostnader för 
skattekollektivet. Ingen egentlig anledning presenteras heller i 
underlaget som föranleder ett behov av att utöka presidieposterna. 
Vi ställer oss negativa till förslaget om att samtliga presidieposter i 
sociala delegationerna ska erhålla ett extra arvode, oaktat om den 
förtroendevalda redan uppbär ett extra arvode för presidiepost i 
stadsdelsnämnd eller inte. Förslaget skulle kunna innebära att vissa 
förtroendevalda, som både sitter i presidiet för stadsdelsnämnden 
såväl som den sociala delegationen, kan uppbära dubbelt arvode. 
Det är inte en önskvärd utveckling i de tuffare ekonomiska tiderna 
som Stockholm går till mötes. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth 
(V) och Svante Thorell (MP). 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Johan 
Duvdal (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 



Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-01-26 

Ersättaryttrande 
Christopher Oskarsson (KD) instämmer i förslag från Mattias 
Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Johan Duvdal (C) 
och anför därutöver följande: 
 
Remissen utgår ifrån ett uppdrag som vänsterstyret lagt fram i 
stadens budget för 2023. Det råder dock stora oklarheter kring vad 
syftet är med att utöka stadsdelsnämndernas presidier med en andre 
vice ordförande. Om detta står inget att läsa sig till i vare sig 
budgetförslaget eller i bilagorna till remissen. Det är samtidigt 
förvånande att vänsterstyret inte har förankrat den föreslagna 
utökningen med oppositionen, i frågor av denna karaktär brukar det 
historiskt sett vara kutym att förankra brett. Då syftet inte anges kan 
man bara spekulera i att det är för att ge extra arvodering till 
politiska företrädare i vänsterstyret i syfte att hålla samman en 
annars splittrad majoritet. Det för oss in på den ekonomiska 
aspekten av förslaget i remissen. Arvode till andre vice ordförande 
föreslås utgå med motsvarande belopp som till förste vice 
ordförande. Det ytterligare rena arvodet skulle uppgå till drygt en 
miljon kronor per år, inklusive skatter och avgifter skulle det dock 
snarare uppgå till närmare två miljoner för stadsdelsnämnderna. 
Därmed är det än mer relevant, inte minst för stockholmarna, att få 
reda på vad syftet egentligen är. Det behöver självklart framgå 
tydligt på vilket sätt stockholmarna skulle gagnas av ett utökat 
nämndpresidium, exempelvis på vilket sätt kvaliteten i nämndens 
verksamheter skulle öka. Men om detta står alltså inget alls i vare 
sig budget 2023 eller i remissen, något man med rätta kan kalla för 
ett demokratiproblem. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/472-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2022/1230 Tjänsteutlåtande 

 BRO 2022/472-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss ändring av 
presidierna i stadsdelsnämnderna och revidering av 
Stockholms stads regler om arvoden m.m 
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